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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ izénvlö kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésről szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről
szóló 10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr.
Pintér Sándor belügyminiszterhez, mint a katasztrófák elleni védekezésért felelős
kormánytagho z

„Tett-e intézkedéseket a katasztrófavédelem a Népliget önkényes lezárása ellen?”

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóbeszámolók szerint szeptember 28-án egy ember azért vesztette életét a Népligetben
működő sportközpontban, mert a mentőautó nem tudta megközelíteni a helyszínt. A mentők
csak futva tudták megközelítenie a helyszínt, és a jelenlév ők segítségét kérve hurcolták be az
újraélesztéshez szükséges eszközöket, gépeket, oxigénpalackot.

A sajtó már korábban is beszámolt arról, hogy különböz ő útakadályokkal teljesen lehetetlenné
tették a Népliget sportközpontnak is otthont adó részének gépjárművel történő megközelítését,
sőt még a gyalogos elérhetőségét is korlátozták. Mindennek hátterében a „hvg .hu” című
hírportál június 18-án megjelent tényfeltáró cikke („Így nyúlnak le egy fővárosi
teniszklubot? ") szerint a Népliget szomszédságában megépült lakóparkot fejleszt ő cég
tulajdonosa és a sportközpont üzemeltet ői közötti vita állhat . Eszerint az útakadályok
kihelyezése célja a sportközpont ellehetetlenítése lehet . A cikk szerint a katasztrófavédelmi
hatóság határozatot hozott a Népliget közúti megközelítésének biztosításáról, az úttorlaszo k
ennek ellenére változatlanul kint maradtak . Sportközpont jogi képviselője úgy nyilatkozott,
hogy az útlezárások miatt minden hatósági fórumon bejelentést tettek, eredménytelenül .

Tisztelt Miniszter Úr! A kialakult helyzet tarthatatlansága, köz- és életveszélyes volt a
nyilvánvaló . Az ismert információk alapján a hatóságok passzivitása jelent ős közrejátszott a
szeptember végi tragikus halálesetben . A sportközpont jogi képviselőének nyilatkozatából az
is tudható, hogy korábban feltehetően még tűzoltók sem tudták volna megközelíteni a
Népligetnek ezt a részét . Csak e tragikus haláleset után szereltek fel olyan kulccsal nyitható



oszlopokat a Népliget Vajda Péter úti bejáratához, amelyen keresztül baj esetén legalább a
tűzoltó autók meg tudják közelíteni a helyszínt . Így korábban egy tűzeset akár nagyon súlyos
katasztrófahelyzetet is eredményezhetett volna .

Kérdezem tisztelt Miniszter Urat, mint a katasztrófák elleni védekezésért felel ős
kormánytagot, hogy a katasztrófavédelmi hatóság hozott-e határozatot a Néplige t
megközelíthetőségének biztosítása, illetve a kihelyezett útakadályok ügyében? Ha igen,
kérem, tájékoztasson, hogy a katasztrófavédelmi hatóság mely szerve, mikor és pontosa n
milyen tartalmú határozatot (határozatokat) hozott az ügyben! Továbbá kérem, tájékoztasson ,
hogy ki volt határozat (határozatok) kötelezettje, és kikkel közölték a határozatot
(határozatokat)! Tettek-e intézkedést a határozat (határozatok) végrehajtása érdekében? H a
igen kérem, tájékoztasson, mik voltak ezek az intézkedések! Ha nem tettek intézkedéseket a
határozat (határozatok) végrehajtása érdekében, kérem, adjon magyarázatot anna k
elmaradására !

Ha a sajtóbeszámolókkal ellentétben a katasztrófavédelmi hatóság nem hozott határozatot az
ügyben, akkor, kérem, tájékoztasson, mi magyarázza a hatóság passzivitását az ügyben! A
katasztrófavédelem kapott-e megkeresést a sportcentrum üzemeltet őitől az úttorlaszok
ügyében, és azokra milyen választ adott a hatóság ?

Összességében, kérem, adjon magyarázatot, miként fordulhatott elő, hogy a
katasztrófavédelem hónapokig tétlenül tűrte a főváros egyik legnagyobb közparkj ának
közveszélyes lezárását? A hatóság súlyos felel őtlensége vagy egy ingatlanfejlesztő cégge l
történő tudatos összejátszás áll-e a kialakult helyzet hátterében?

Budapest, 2014 . október G _

Demeter Márta
országgyűlési képviselő
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